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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánja orvosolni a hazai idősotthonokban 
kialakult tarthatatlan helyzetet? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A  hazai  sajtóban  megjelent  információk  szerint  tarthatatlan  állapotok  uralkodnak  a  hazai
idősotthonokban. Egy nevét vállalni nem merő intézményvezető szerint egyre súlyosabb gondokkal
küzdenek  a  szabad  férőhelyek  száma,  az  energiaköltségek  emelkedése  és  a  munkaerőhiány
tekintetében is.

A legsúlyosabb  problémák  az  idősek  elhelyezése  kapcsán  adódnak.  A tapasztalatok  szerint  az
elhelyezésre szorulók száma jóval magasabb ugyanis azok száma, akik szeretnének bekerülni az
idősotthonokba, mint ahány szabad férőhely van. A becslések szerint 40 ezer nyugdíjas várakozik
jelenleg idősotthoni helyre, és miközben jelenleg 50 ezer a lakók száma, tehát a jelenleginél közel
kétszer akkor férőhelyre lenne szükség.

A  demenciával,  Alzheimer-kórral  küzdők  és  a  mozgássérülteket  különösen  nehéz  helyzetben
vannak, mivel elhelyezésük szinte lehetetlen feladat.

Az  intézményekben  élőknek  elsősorban  az  elszabaduló  árakkal  kell  megküzdeniük.  A rezsi,  a
gyógyszer  és  az  élelmiszerárak  emelkedése,  valamint  a  felnőttpelenkára  járó  patikai
társadalombiztosítási  támogatás  megszüntetése  miatt  keletkező  drágulást  nem  tudják  már  az
ellátottakra és családjaikra terhelni,  így az ellátás biztonsága, sőt egyes esetekben az intézmény
puszta működése is veszélybe kerülhet.

Az idősotthonokban a munkaerőhiány is ijesztő méreteket ölt. Gyakorlatilag minden munkakörben
hiány mutatkozik, így szakácsot, ápolónőt, takarítónőt egyaránt nehéz találni az alacsony fizetések
miatt. A végrehajtott béremelés az infláció, az energia és élelmiszerár drágulása bőven felmésztette.



 
Ennek  következtében  a  szociális  szférában  dolgozók  bére  nem  közelít,  hanem  egyre  inkább
eltávolodik és alatta marad a hazai átlagbér szintjének.

A legfőbb nehézségek kapcsán a  Szociális  Munkások Magyarországi  Egyesülete  és  a  Szociális
Szakmai Szövetség 2022. júliusában levelet juttatott el a tárca illetékeseihez.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Miért nem hoznak létre több férőhelyet a rászoruló idősek számára? Hova fordulhat segítségért
az a magát ellátni már nem képes rászoruló, aki nem jut férőhelyhez az idősotthonokban?

2. Pontosan mennyi az elhelyezésre várakozók száma? Miért nem adják közre az adatokat?

3. Milyen támogatást nyújtanak azoknak az idősotthonoknak, melyeknek a működését veszélyezteti
az energiaárak emelkedése? Mi történik, ha nem tudja fizetni a számláit egy intézmény?

4. Mivel segítik az ellátottakat, hogy ki tudják fizetni a megemelt térítési díjakat, amik sok helyen
bőven meghaladják a 15%-os nyugdíjemelést is?

5. Mikor kívánja rendezni a szociális szférában dolgozók jövedelmét, hogy azok ne szakadjanak le
még inkább a hazai átlagbértől?

6. Mit válaszolt a tárca a Szociális Munkások Magyarországi Egyesülete és a Szociális Szakmai
Szövetség 2022. júliusában írt levelére?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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